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Samenvatting van

onderwerp dat

voorligt

Afgelopen zaterdag berichte het Brabants Dagblad over het opzetten van een

commerciéle eigen teststraat door Stichting beheer Bedrijfsterein Uden. Zij
willen medewerkers gaan testen van bedrijven uit Uden. De test gaat ongeveer

150 euro kosten, deze kosten zijn voor het bedrijf dat de werknemer laat

testen. De teststraat is nog niet actief, want er wordt nog onderhandeld met de

laboratoria over de testcapaciteit. Bovendien moet er op zowel personeelsvlak
als administratief nog het een en ander geregeld worden. Er wordt in het

artikel ook melding gemaakt van andere commerciéle testlocaties die al zouden

bestaan.

De context van het

onderwerp

De context van deze vraag is het huidige tekort aan testcapaciteit en de lange

doorlooptijden bij de GGD-teststraten. Het belang van voldoende testcapaciteit
is groot vanwege oplopende wachttijden en de maatschappelijke- en

economische schade daarvan. Veel bedrijven en sectoren nemen zelf

initiatieven om testen in te richten.

Wat vinden wij van

het bericht?

Wij snappen uiteraard de redenen van werkgevers om snel te willen testen

maar denken dat dit op dit moment niet verstandig is.

De testcapaciteit in labs is niet oneindig en omdat we veelal gebuik maken van

dezelfde materialen en labs om onze testen uit te voeren, verdringt het uit

laten voeren van deze commerciéle tests de capaciteit die beschikbaar is voor

de publieke teststraten en in de gezondheidszorg.
Op dit moment heeft bestrijding van COVID 19 prioriteit bij het inzetten van de

beschikbare testcapaciteit. Wanneer de testcapaciteit aan de vraag kan

voldoen, kunnen we ook breder gaan kijken naar het inzetten van testen

buiten de publieke gezondheid om. Het blijven functioneren van de

maatschappij en de economie is belangrijk, ook voor het kabinet, maar de

publieke gezondheid staat momenteel voorop.

Kernboodschap Hoewel ik de redenen van de werkgevers begrijp om eigen snelle teststraten

op te zetten, vraag ik hen hier onderling afspraken over te maken om te

komen tot gezamenlijke regie. Werknemers met klachten zijn immers ook

gewoon burgers met klachten die zich moeten kunnen laten testen in de GGD-

teststraten. Het kabinet heeft op zeer korte kermijn overleg met

werkgeversorganisaties om maximaal te werken aan de opschaling van de

testcapaciteit. Onder andere door te kijken naar de inzet van de zogenzamde
sneltesten. Juist om te voorkomen dat private initiatieven gaan bijten met

publieke doelen. We willen niet dat de, toch niet oneindige, testcapaciteit in

labs wordt weggevist door private initatieven.

Handelingsperspectief

(wat kunnen we als

VWS doen of

toezeggen)

We hebben de afgelopen weken enorm ingezet op het vergroten van de

testcapactieit. Inmiddels kunnen we deze week qua labcapaciteit ongeveer

56.000 tests per dag aan. Nu is het vooral zaak dat de GGD’en de

testafnamecapaciteit overeenkomstig opschalen.
Ook de komende weken willen we nog fors uitbreiden in het aantal test dat per

dag uitgevoerd kan worden.

Dit houdt in dat de doorlooptijden voor de reguliere teststraten, die nu

inderdaad te lang zijn, omlaag kunnen en dat iedereen weer snel een

testafspraak kan plannen en vervolgens ook snel de uitslag heeft.

Ik verwacht dat dit we in november en wellicht al eerder op dit punt uitkomen,

ook omdat we in november kunnen beginnen met het inzetten van

sneltesten/innovatieve testen.

Als kabinet zijn we met VNO-NCW gesprek om deze sneltesten te benutten en

te stimuleren dat deze complementair worden ingezet aan het testbeleid van

de rijksoverheid. VNO-NCW heeft hierbij hulp aangeboden.
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Mochten laboratoria nog labcapaciteit hebben dan vraag ik hen dit te melden

bij VWS, zodat wij kunnen bezien of wij deze kunnen gebruiken voor het testen

in het kader van de publieke gezondheid.
Politieke afspraken

(regeerakkoord,

convenant,

coalitieafspraken

e.d.)

Nvt

Feiten&cijfers - In week 39 zijn er per dag 40.300 COVID19 testen uitgevoerd en in totaal

282.100 testen voor COVID 19 afgenomen.
- De verwachting is dat we maandag 5 oktober 56.600 COVID19 per dag
aan kunnen en eind oktober 70.000 COVID-19 testen per dag.

- Het lijkt er op dat ca. 13.000 mensen per dag in week 39 een afspraak
wilden maken en deze niet op diezelfde dag konden maken.

- De doorlooptijd bij de GGD teststraten was van 18/09-24/09 van

afspraak tot afname 49,6 uur gemiddeld. En van afname tot uitslag 35

uur.

Overig

(zoals heikele punten
en pers)

Wanneer een werkgever een eigen teststraat opzet moeten zij voldoen aan een

de eisen die in de wet zijn gesteld.
Wanneer een zorgaanbieder (dit kan ook een lab zijn) de test aanbiedt dient hij
zich te houden aan de Wet Kwaliteit, Klachten en Geschillen Zorg (WkkGZ).
Bovendien moeten de medische hulpmiddelen en de in vitro diagnostica die

gebruikt worden voldoen aan de relevante wet en regelgeving en dienen

positieve uitslagen in het kader van de Wet Publieke Gezondheid aan de GGD

te worden doorgegeven. Hierop ziet de IG] toe.
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